

### 向高錕教授致敬系列活動

鑑於 2009 年度諾貝爾物理學獎得獎人高錕教授與聯合書院有著深厚的淵源，香港中文大學最近委任高錕教授為聯合書院桂冠學人。香港中文大學電子學系為聯合書院所創立，高教授乃創系主任，並早在 1970 年起於本院任教。以表彰高教授對於書院的貢獻及為向高錕教授伉儷致敬，書院舉辦一系列的活動，詳情如下：

	日期/時間	活動內容	地點	備註
1	2010 年 10 月 4 日 (星期一) 下午 5 時 30 分至 6 時 30 分	書院聚會  講者: 王維基先生 (城市電訊集團主席暨聯合書院 校董)  主持: 香港中文大學電子工程 學系陳錦泰教授  題目: 知其不可而為之	何善衡工程學大樓五樓 王統元堂	
2	2010 年 10 月 5 日 (星期二) 下午 3 時至 4 時	展覽導賞: “桂冠學人返故園: 中大前校長兼諾貝爾獎得主高 錕教授成就展”  導賞主持: 香港中文大學電子 工程學系湛偉權教授	大學圖書館展覽廳	
3	2010 年 10 月 4 日 (星期一) 至 2010 年 10 月 29 日 (星期五)	下列電視節目於聯合校園內放 映:  - 傑出華人系列 (高錕教授) (廣東話節目) - 星期二檔案 (高錕教授) (廣東話節目) - Success Stories (Charles Kao) (英語節目)	- 胡忠多媒體圖書館 (傑出華人系列) - 岑才生聯合書院校 史文物館 (星期二 檔案) - 思源文娛中心 (Success Stories) - 蔡冠深通識教育資 源中心 (傑出華人 系列)	--
4	2010 年 10 月 14 日 (星期四) 至 2010 年 11 月 21 日 (星期日)	下列高錕夫人的電台訪問可於 胡忠多媒體圖書館外借:  - <u>香港家書</u> - <u>舊日的足跡</u>	胡忠多媒體圖書館	同學亦可在以下網址找到有關 訪問: <a href="http://programme.rthk.org.hk/channel/radio/programme.php?name=radio1/hkletter&amp;d=2010-09-18&amp;p=1085&amp;e=116986&amp;m=episode">http://programme.rthk.org.hk/ channel/radio/programme.ph p?name=radio1/hkletter&amp;d=2 010-09-18&amp;p=1085&amp;e=11698 6&amp;m=episode</a> <a href="http://programme.rthk.org.hk/channel/radio/programme.php?name=radio1/hkfootpath&amp;d=2010-09-26&amp;p=1144&amp;e=117328&amp;m=episode">http://programme.rthk.org.hk/ channel/radio/programme.ph p?name=radio1/hkfootpath&amp;d =2010-09-26&amp;p=1144&amp;e=117 328&amp;m=episode</a>
5	2010 年 10 月 11 日 (星期一)	高錕教授圖片及媒體報導展覽	鄭棟材樓 C1 天井	--

如有查詢，請致電 2696 1696 或電郵至 mandycml@cuhk.edu.hk 與書院輔導處陳敏樂女士聯絡。

### Series of activities to pay tribute to Professor Charles K Kao

In view of the strong bondage between Professor Charles K Kao, Nobel Laureate in Physics 2009, and United College, the University has recently appointed Professor Kao as United College Distinguished Laureate. Professor Kao is the founding Chairman of Department of Electronics of United College and had been teaching at the College since 1970. In recognition of his contributions to United College and to pay tribute to Professor and Mrs Kao, a series of activities is being organised by the College. Details are listed below:

	Date/Time	Activity	Venue	Remarks
1	4 October 2010 (Monday) 5:30pm – 6:30pm	College Assembly  Speaker: Mr Ricky W K Wong (Chairman of City Telecom Limited cum Trustee of United College)  Moderator: Professor K T Chan, Department of Electronic Engineering, CUHK  Topic: Attempting the Impossibilities	T Y Wong Hall, 5/F, Ho Sin Hang Engineering Building	
2	5 October 2010 (Tuesday) 3:00pm – 4:00pm	Guided Tour to the exhibition “The Lore of a Laureate: A Tribute to Charles Kao, Former CUHK Vice-Chancellor and Nobel Laureate”  Leader: Professor Cham Wai- kuen, Department of Electronic Engineering, CUHK	Exhibition Hall of University Library	
3	4 October 2010 (Monday) – 29 October 2010 (Friday)	The following TV programmes are being played on UC campus:  - 傑出華人系列 (高錕教授) (Cantonese programme) - 星期二檔案 (高錕教授) (Cantonese programme) - Success Stories (Charles Kao) (English programme)	- Wu Chung Multimedia Library (傑出華人系列) - Shum Choi Sang United College Archives (星期二檔案) - Si Yuan Amenities Centre (Success Stories) - Choi Koon Shum General Education Resource Centre (傑出華人系列)	--
4	14 October 2010 (Thursday) – 21 November 2010 (Sunday)	The following radio interviews of Mrs Kao can be borrowed from counter of Wu Chung Multimedia Library:  - Letter to Hong Kong (香港家書) - 舊日的足跡	Wu Chung Multimedia Library	The interviews can also be accessed online at <a href="http://programme.rthk.org.hk/channel/radio/programme.php?name=radio1/hkletter&amp;d=2010-09-18&amp;p=1085&amp;e=116986&amp;m=episode">http://programme.rthk.org.hk/ channel/radio/programme.ph p?name=radio1/hkletter&amp;d=2 010-09-18&amp;p=1085&amp;e=11698 6&amp;m=episode</a>  <a href="http://programme.rthk.org.hk/channel/radio/programme.php?name=radio1/hkfootpath&amp;d=2010-09-26&amp;p=1144&amp;e=117328&amp;m=episode">http://programme.rthk.org.hk/ channel/radio/programme.ph p?name=radio1/hkfootpath&amp;d =2010-09-26&amp;p=1144&amp;e=117 328&amp;m=episode</a>
5	From 11 October 2010 (Monday)	Display board with photos and media coverage of Professor Charles Kao	Open area outside C1 of TC Cheng Building	--

For enquiries, please contact Miss Mandy Chan at 2696 1696 or via email at mandycml@cuhk.edu.hk.